

全国佛学会考课外活动分数常见问题解答 FAQ regarding National Buddhist Examination PAJSK marks

- 1. 报考后,如何获得全国等级(kebangsaan)的课外活动分数?
- 您必须在**31.7.2022**前根据团体/考场报考参加全国佛学考试 (<u>https://elearning.mbi.edu.</u> <u>my/Account/ExamRegistration</u>)
- 在全国佛学会考当天31.8.2022, 下午2时/3时进入网站参与考试。

1. After the registration, how do I get the marks for co-curriculum (national)?

• 31.10.2022后考生可到考试系统 (https://www.elearning.mbi.edu.my/Account/Exam Login) 输入考生身份证号码及密码进入系统即可查询成绩并下载文凭(如及格)。

- You must register for the Buddhist Examination before 15.7.2021 according to categories (https://elea
- rning.mbi.edu.my/Account/ExamRegistration)

(You need to register for the Buddhist Examination with an existing MBES Exam Centre/Organisation e.g. school Buddhist Society, Buddhist Sunday School, etc.)

- Next you need to sit for the online exam on 31-Aug at 2 pm)
- After 31.10.2021, candidates can check their grades at the website (https://www.elearning.mbi.edu. my/Account/ExamLogin). Please enter the IC and password into the system to obtain the result and download of certificate (if pass the exam).

- 考生下载参与证书后,再到全国佛学考试委员会的网站(https://www.elearning.mbi.edu.my/Exam/)下载教育部认可此活动的信件,和提供给校方的范本信件。
- 打印以下三份文件:
- > 全国佛学考试证书
- ▶ 范本信件
- ▶ 教育部认可活动的信件

并且在开放输入课外活动分数(PAJSK)期间把所需文件交给负责老师。

- After the download of certificate, please proceed to the website (https://www.elearning.mbi.edu.my/Exam/) to download the letter of approval from the Ministry of Education, then provide a copy to your school.
- Photocopy 3 of the following documents:
- MBES Certificate

marks is open.

- Required paperwork from the MBES website
- > Letter certified by the Kementerian Pendidikan Malaysia (Ministry of Education)

Give these documents to the teacher in charge for your school when the submission/key-in period of PAJSK

2. 参与全国佛学考试总共可获得多少课外活动分数?

凡是有参与并及格的考生一律可以获得全国等级(Kebangsaan)17分的课外活动参与分数。考获优等成绩的考生则可额外获得17,16或15分的成就分数(Pencapaian),视成绩而定。

2. How many marks can a candidate earn by participating in this exam?

By taking and pass the exam, it is considered as a national (kebangsaan) activity, and as su ch a candidate will earn 17 marks/points. Those who score distinction grade will be award ed an extra 17, 16 or 15 depending on the level of excellence.

3. 如果我在学校参与的学会不是佛学会,那我报考此考试是否也可以获得课外活动积分?

凡是有参与全国佛学考试的学生并及格,都可以获得课外活动积分,只需根据第一项的步骤准备相关文件,再呈交给负责老师即可。

3. If I am not a part of the Buddhist Society in my school, can I register for the exam to ear n marks in my PAJSK?

As long as you take part and pass in the examination, you are eligible to get the marks.

You just have to prepare the documents required as stated in FAQ No. 1 above, then submit them to the teacher in charge in your school.

4. 中学及小学所获得的课外活动积分是一样的吗? 对,同样都是可获得国家等级(*kebangsaan*)17分的课外活动参与分数。

4. Is the marks awarded same for primary school and secondary school? Yes, it is all the same, which is 17 marks for PAJSK.

- 5. 全国佛学考试共有多少个等级? 每个等级的课外活动分数都一样吗?
- 全国佛学考试共有四个等级,分别是启蒙、初级、中级和高级。每个等级的课外活动分数都一样,是全国等级(kebangsaan)17分的课外活动参与分数。如考获优等成绩,则可额外获得17,16或15分的成就分数(Pencapaian),视成绩而定。
- 5. How many levels are there for the Buddhist examination? Is there any difference of PAJSK mark given for each level?

There are 4 levels of Buddhist examination, which are Preliminary (beginner), Junior (easy), Senior (intermediate) and Higher (advanced level). Each level awards the same marks, which is 17. If you obtain distinction in your examination, extra marks of 17, 16 or 15 will be awarded depending on the level of excellence.

6. 如果我没有依附团体/考场怎么办?

可到全国佛学考试委员会的网站(https://www.elearning.mbi.edu.my/Exam/)查询各州负责人的联系号码。他们将会协助安排您到附近的考场参加考试。

6. If I am not a part of any Buddhist society, what should I do to participate in the examin ation?

You can go to the National Buddhist Exam website (https://www.elearning.mbi.edu.my/Exam/) to enquire for more information and contact number. They will assist you to the nearest exam centre.

马来西亚佛教总会 全国佛学考试 各州负责人及协调员 2022年

州属	州代表单位	联系人	联络电话
槟城	马佛总槟州分会	苏健盛	012-4761087
吉打	慧音法苑	柯秀英	011-63340488
霹雳	马佛总霹雳州分会	释光常	016-4211203
		黎家恒	011-20089871
雪隆	马来西亚佛教总会	陈丽芳	012-6987492
森美兰	马佛总金马士支会	林采芸	019-9893940
	马佛总森州日叻务支会	林士福	019-3622668
	马佛总波德申支会	王志强	017-6770050
马六甲	马佛总马六甲分会	黄运强	013-6384193
	马佛总淡边支会	莫嵃斌	011-10776679
柔佛	马佛总柔佛分会	余伟胜	016-7776642
砂拉越	马佛总砂劳越分会	林德喜	016-8892228
吉兰丹	吉兰丹佛教会	韩秀英	012-9852981
彭亨	彭亨佛教会	涂瑞华	013-9218813
沙巴	西方静苑	释宽德	012-8434113
登嘉楼	登嘉楼佛教会	潘月娇	019-9073889
		冯嘉宝	011-16127628

		马来西亚佛教青年总会		
		全国佛学考试		
		各州负责人及协调员		
		2022年		
州	State	姓名 (英)	姓名 (中)	联络号码 (601x-xxxxxxx
玻璃市	Perlis	YAP HAO ZHI	叶峼誌	6017-6226148
吉打	Kedah	KHOO WING KEAT	邱咏杰	6017-4613469
槟城	Penang	TANG AI LING	陈爱莲	6012-5623826
槟城	Penang	YEOH KEAT AUN	杨杰安	6016-4197848
霹雳	Perak	CHENG GUAN CHUAN	钱源川	6018-5745161
雪隆	Selangor/ KL	WONG CHEE WAH	黄志华	6012-3732844
森美兰	Negeri Sembilan	LAI HUI XUAN	赖慧璇	6014-9255248
森美兰	Negeri Sembilan	LIOW FOONG FATT	廖鸿发	6011- 56273193
马六甲	Melaka	TAN JIA YI	陈嘉仪	6016-2228305
柔佛	Johor	SEET JIAN XIANG	薛建翔	6016-7451994
吉兰丹	Kelantan	YAP LIE HUE	叶丽慧	6017-9155135
登嘉楼	Terrengganu	CHOK LI ZHI	祝莉智	6011-31687606
彭亨	Pahang	NG YIN MENG	吴颖敏	6012-4864314
沙闽	Sabah	LIAW CHING FUI	廖静慧	6016-842 2817
砂劳越	Sarawak	YEE YIN KIT	余莹洁	6016-8625293
砂劳越	Sarawak	THEN JIA ZHONG	田佳忠	6012-8933870

7. 参与全国佛学考试需要付费吗?

报名参与全国佛学会考只需要付 RM 2 于依附团体/考场,团体收集了报名费 后会转账到全国佛学考试委员会户口。此费用将作为捐款行政经费。

7. Do I need to pay to take part in this exam?

You only need to pay RM2 to your society/exam centre, the society/exam centre will collect the fee and transfer it to the Malaysian Buddhist Exam Syndicate Committee bank account. The fee will be used for the administration expenses.